
Als 60 jarige jachthouder wil ik graag mijn zienswijze aan U voorleggen betreffende het
voornemen van U om de jacht op hazen en konijnen te verbieden of om daar beperkingen
op te leggen.
Ik woon al mijn hele leven in de achterhoek van Gelderland en ben vanaf mijn dertiende jaar
betrokken bij de jacht. Ik weet nog dat we ganzen alleen kenden die overtrokken vanuit het
oosten van Europa richting de kust van Nederland en andersom. Roekenkolonies kan ik mij
niet herinneren als ik terugdenk in mijn jeugdjaren.

De gans in het algemeen: Het ging van de wildlijst af en kan alleen bestreden worden als er
ontheffing wordt verleend. Miljoenen euro's worden er jaarlijks uitgekeerd omdat ze zoveel
schade veroorzaken. Ook in het geldersche achterhoek vestigen zich steeds meer ganzen,
als men het landelijk beleid hier ook blijft toepassen, gaan we hier ook grote schadeclaims
krijgen.

De roek: Kolonies nestelen veelal aan de rand van de steden/ dorpen. Omdat ze beschermd
zijn, zijn de aantallen zeer explosief gegroeid. Vaak komen ze dan met 500 tot wel duizend
stuks vanuit de rand van de bewoonde wereld richting de landbouwgronden om voedsel te
zoeken. De schade doet zich vooral voor tijdens de zaai/ poot periode en bij de eerste dagen
van opkomst van het gewas. Sommig zaaigoed mag nog behandelt worden met stoffen die
vraat kunnen voorkomen, maar ook het behandelen van zaaigoed wordt steeds meer
beperkt of is zelfs verboden terwijl goede alternatieven  nog niet zijn gevonden.

Nu zult U wellicht zeggen, dan dien je toch een schadeclaim in als landbouwer, maar dat
systeem is zo ingericht, dat het bijna ondoenlijk is om deze procedure te doorlopen heb ik
mij laten vertellen door meerdere mensen die schade willen verhalen . Het lijkt op
ontmoedigingsbeleid, om zo het indienen van claims te remmen.

Als we nu het haas en konijn ook gaan beschermen, door ze ( tijdelijk) of permanent van de
wildlijst te schrappen, voorzie ik dezelfde problemen als bij de door mij omschreven dieren.
De aantallen zijn nota bene veel hoger dan door de aangewezen tellers is bepaalt. Zij
hadden als neventaak om meteen de hazen en konijnen te tellen, Dat is natuurlijk in
beginsel al niet de juiste methode, omdat de focus op andere dieren was gelegd.
Bovendien is de huidige manier van tellen( op zicht, eventueel met behulp van een
verrekijker)
achterhaald.
Inmiddels hebben wij ook de warmtebeeldcamera omarmt. Er ging echt een wereld voor ons
open. Heel kort samengevat  hebben wij een zeer goede wildstand, hazen en konijnen zijn
zeer ruim aanwezig.
Inmiddels hebben we bij ons jachtveld twee vaste telgebieden aangewezen van elk honderd
hectare, waar we regelmatig tellingen verrichten met behulp van een warmtebeeldcamera.

De tuinbouw, fruitteelt en boomkwekerijen  zien we steeds meer richting de achterhoek
komen, omdat hier de grondprijzen nog enigszins binnen de perken blijven Maar U raad het
al, er wordt nu al veel schade geconstateerd door geknaag aan jonge aanplant.  Ook graving
van konijnen leidt tot veel schade omdat machines wegzakken en zo vaak zware schade
oplopen.



Biodiversiteit is belangrijk om de nederlandse(door de mens) gevormde natuur in evenwicht
te brengen, dit gaat men niet realiseren door bepaalde diersoorten voor 100% te
beschermen.
Neem  de grote aantallen van ganzen maar weer als voorbeeld, dit is geen biodiversiteit.
Creëer of behoud goede biotopen waar alle inheemse in het wild voorkomende diersoorten
kunnen gedijen. Laat dit beheren door de plaatselijke jagers/ beheerders in samenwerking
met de grondeigenaren, gemeente en de provincie. De jager/ beheerder gaat vaak in
gesprek met de grondeigenaar om onrendabele hoeken of randen zo in te richten dat er
voedsel en schuiling ontstaat  voor alle diersoorten en insecten. Laat de aantallen van de
soorten niet explosief groeien d.m.v. bijvoorbeeld jacht/ afschot  maak dat er een balans
komt waarin de dieren, de planten/ bomen en de mensen  acceptabel kunnen leven. De
jager / beheerder is een prima vrijwilliger die zijn vrije tijd, zijn ziel en zaligheid  in de natuur
kan en wil stoppen. Maak het beleid zo, dat het niet demotiverend overkomt op deze
plaatselijke vakbekwame specialisten.
Het is nu echt 5 voor twaalf, als mijn generatie niet de kans krijgt om onze ervaring en
vakbekwaamheid over te brengen naar de volgende generatie die graag in en met de natuur
werken in hun vrije tijd dan zal de biodiversiteit en dus de nederlandse natuur niet behouden
blijven, of verbetert worden.
De jager/ beheerder is de controlerende  en corrigerende factor in de natuur, als dit wegvalt
door demotiverend beleid van de overheid, dan zullen b.v. drugslab dumpingen, illegale
bomenkap, commerciële stroperij en vernielingen of vervuiling in de natuur ( dit laatste) vaak
door veelal recreanten steeds vaker voorkomen in de nederlandse natuur, De jager/
beheerder is veelal in het veld, zo heb je automatisch een kosteloze sociale controle in het
buitengebied.  Alleen al de zichtbare aanwezigheid van zo iemand is vaak al  genoeg om
deze criminele activiteiten in te dammen.


